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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1.  Прочитайте диалог. Ответьте на вопрос, следующий после диалога, вы-
брав один из предложенных вариантов ответа.
 

Man: The critics’ review said it was a great show.
Woman: I honestly don’t remember much about it. I was dizzy and shivering...

 
What does the woman mean?

1) The woman was disappointed.
2) The woman thought the music wasn’t performed well.

3) The woman hadn’t really expected to enjoy it.
4) The Woman wasn’t able to enjoy the performance.

2.  Выберите ответную реплику, подходящую по смыслу к предложенной ре-
плике-стимулу.
 
Will you finish today?

1) Yes, I mind it very much. 2) I’d rather you didn’t.
3) I’d better not, thanks. 4) I'm afraid I don't. 5) Yes, I expect so.

Stress is important. We all need a certain amount of it in order to (1) ... fulfilling
lives. However, if we have too much of it, it can have the opposite (2) ... . It is therefore
a good idea to learn a few stress management techniques. Identifying the (3) ... of the
problem we have, so that we can  (4)  ... it more effectively, is one of the first  (5)  ...
towards reducing stress. The second is talking to a person you can trust, who will listen
and, if necessary, (6)  ... you some positive advice. Not only are smoking and
drinking (7) ... to our health, they actually increase stress (8) ... than reduce it. So, next
time you want to relax, instead of  (9)  ... for that glass of wine or a cigarette, have a
warm bath or go for a walk. Walking has more than health benefits, it helps you think
more clearly too. On the other hand, laughter is one of the best ways to (10) ... yourself
feel considerably better.

3.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (1).

1) pass 2) lead 3) carry 4) hold

4.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (2).

1) sense 2) solution 3) reply 4) effect

5.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (3).

1) cause 2) topic 3) purpose 4) reason

6.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (4).

1) end 2) solve 3) do 4) cope
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7.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (5).

1) ways 2) manners 3) steps 4) ideas

8.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (6).

1) provide 2) supply 3) hand 4) give

9.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа. За-
полните пропуск (7).

1) harmful 2) hopeless 3) helpless 4) hurtful

10.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (9).

1) holding 2) getting 3) reaching 4) approaching

1. Tania Ferreira
I was walking along the pavement looking for something new to wear when a sign

in a shop window saying cotton jackets 50% off caught my eye, so I went in. They
didn't have one in my size but said they could order it for me. A few days later I went
back to the shop to collect it. It fitted me perfectly, but I just didn't take to the colour.
Again I had to wait, and again I went back to the shop. This time everything seemed
fine, and I paid for it and took it home. After I'd worn it twice, though, I put it through
the washing machine and was most upset to find it'd shrunk (давать усадку). It was a
waste of money, really.

2. Ali Haddad
I'd picked up lots of things like books and computer games online, but that was the

first time I'd actually got myself something to wear over the Internet. It looked like a
really lovely shirt and the price was incredibly low, so I clicked on "Buy it now', paid
by credit card and waited for it to arrive. I thought afterwards that perhaps I should
have emailed the seller to check the colour, because although it looked fine in the
photo, it might not be exactly what I wanted. In the event I needn't have worried, and I
was absolutely delighted when I saw it. I would have got another one if I'd known how
good it would look.

3. Brad Stevens
I was food shopping in the big supermarket near here and I saw they were selling

jeans at a ridiculously low price, so I thought I'd pick up a pair. I spent quite a bit of
time going through this great pile of jeans because all the different sizes were mixed up
and they weren't very clearly marked "large' or 'extra large' or whatever. Eventually I
came across a pair that seemed about my size and headed for the checkout. It was very
slow there, and I got fed up standing in a line of about ten customers. Why they don't
open more checkouts at busy times I really don't know.

4. Sara Desai
I saw a stall selling sweaters when I was wandering around my usual clothes

market and there was such a wide range of lovely ones that I was spoilt for choice. In
the end I made my mind up and I enquired whether they had a particularly attractive
pale blue one in medium. The stall holder said they had. I couldn't try it on there and
then but I was sure it would fit me, so I paid and took it home. There I discovered that
the sleeves were far too short so I had to take it back. The man on the stall quickly
found me a larger one for the same very reasonable price and that turned out to be just
right on me. I'd wasted an hour or so travelling to and from the market, but I still
wouldn't dream of shopping for things like that anywhere else.

11.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отве-
чающего на вопрос.
 

Which person became impatient while waiting to pay for the item?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

12.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отве-
чающего на вопрос.
 

Which person had difficulty finding the right item because of the labelling?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4
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13.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отве-
чающего на вопрос.
 

Which person asked the seller a question about the item before they bought it?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

14.  Прочитайте тексты. Ответьте на вопросы. Выберите номер текста, отве-
чающего на вопрос.
 

Which person wished they had bought more than one of the same item?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

No criminal ever believes that he (1) ... but it seems that some are trying to make
crime detection as easy as possible for the police. In Japan, a country which  (2)  ...
famous for its peaceful citizens, one robber burst into a shop and demanded money. But
as he (3) ... himself in the CCTV camera (система видеонаблюдения), he changed his
mind and asked the shop workers to call the police. Everything had been going fine, he
said later, until he realised he (4) ... to put on his mask. And have you heard about the
two British men who tried to rob a shop? Unfortunately, they hadn't cut eyeholes in the
woollen masks they  (5)  ...  . While they were trying to find the counter, they bumped
into each other and knocked each other unconscious. "Don't worry," said the owner
when the men came round, "I  (6)  ... the police and they'll be here in a few minutes.
Would you like a cup of tea while you (7) ...?"

15.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (1).

1) is caught 2) will be caught 3) catches 4) will catch

16.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (2).

1) is long 2) is long being 3) was long been 4) has long been

17.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (6).

1) already phone 2) an already phoned 3) have already phoned
4) had already phoned

18.  Прочитайте текст. Выберите один из предложенных вариантов ответа.
Заполните пропуск (7).

1) are waited 2) will be waited 3) are waiting 4) have been waiting

19.  Прочитайте текст. Выпишите по два лишних слова в порядке их предъяв-
ления в тексте.
 

I’ve been studying French for six years and it’s still such quite difficult to
understand native speakers, who often talk too quickly for me. One thing I find it useful
is watching French films, which I enjoy doing. The English subtitles help me to pick up
the French dialogue.

20.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

You could have (сделать) more effort to talk to him.

21.  Переведите на английский язык фрагмент предложения, данный в скоб-
ках.
 

Tea or coffee?  — (Ничего), thanks. I’ve got to go in a minute to catch my train.

Even though sign language has been used for thousands of years in one form
or (1) ... , not much is known about its history. Some people believe that sign languages
are not real languages, however, linguists  (2)  ... have studied them say that they are.
The only difference is that instead of using speech or writing to express meaning,
signers use their hands. As a  (3)  ... of fact, anything that can be expressed through
spoken language can be expressed through sign language just as well. There is no (4) ...
that learning sign language takes time and practice.

22.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (1) только одним словом, подходя-
щим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.
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23.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (2) только одним словом, подходя-
щим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

24.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (3) только одним словом, подходя-
щим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

25.  Прочитайте текст. Заполните пропуск (4) только одним словом, подходя-
щим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

The Corinthia Hotel in London is one of the most (1) ... (IMPRESS) hotels I have
ever stayed at. First of all, its prime location, in the heart of London, (2) ... (ABLE)
visitors to explore London on foot and to visit the many (3) ... (ATTRACT) of the
metropolis. The rooms are beautifully furnished and very comfortable. The most
luxurious accommodation of all is the penthouse suite, which has a spectacular view of
central London and its surroundings. Guests also have a (4) ... (VARY) of restaurants
and bars to choose from. The friendly atmosphere and the service ensured that my stay
was (5) ... (ENJOY) and I would (6) ... (DEFINITE) go back there again.

26.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (1) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (1). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

27.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (2) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (2). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

28.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (3) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (3). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

29.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (4) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (4). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

30.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (5) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (5). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

31.  Прочитайте текст. От приведенного в скобке (6) слова образуйте ОДНО-
КОРЕННОЕ слово таким образом, чтобы оно грамматически и лексически соот-
ветствовало содержанию текста. Заполните пропуск (6). Помните, что заданную
форму слова необходимо изменить.

1.  Can you imagine life without both a computer, or music or even lights? Kelvin
Doe

2.  is an inspiring young man who from Sierra Leone. When he was growing up,
the

3.    electricity in his neighbourhood didn’t always have work, so the lights only
used

4.  to come on once a week. As a boy, Kelvin was interested in how every things
worked

5.  and he used to get such excited about making things. While he was hanging out
with

6.   his friends, Kelvin used to find much materials in the street and make useful
things

7.  from them. He used old electronic items to repair its broken TVs and radios. At
13,

8.  he even was made a battery so that his family had lights at night. He also built
9.  a radio station and played lots music on the radio. People called him DJ Focus
10.    because he believes that when you focus on something, you can to do

anything.
32.  Прочитайте текст. Из строки 1 выпишите ОДНО лишнее слово.

33.  Прочитайте текст. Из строки 2 выпишите ОДНО лишнее слово.
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34.  Прочитайте текст. Из строки 3 выпишите ОДНО лишнее слово.

35.  Прочитайте текст. Из строки 4 выпишите ОДНО лишнее слово.

36.  Прочитайте текст. Из строки 5 выпишите ОДНО лишнее слово.

37.  Прочитайте текст. Из строки 9 выпишите ОДНО лишнее слово.

38.  Прочитайте текст. Из строки 10 выпишите ОДНО лишнее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.   Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
39.  Прочитайте предложение (1). Заполните пропуск ОДНИМ словом, подхо-

дящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15 символов.

40.  Прочитайте предложение (2). Заполните каждый из пропусков только
ОДНИМ словом, подходящим по смыслу. Слово должно содержать не более 15
символов.


